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Uz opÄ‡u konstataciju da su BoÅ¡njaci povratnici suoÄ•eni sa teÅ¡kim  Å¾ivotnim uvjetima i nemoguÄ‡noÅ¡Ä‡u
ostvarivanja egzistencije zbog velike  nezaposlenosti, pored problema sa nedostatkom sredstava za obnovu u ratu 
poruÅ¡enih vjerskih objekata,

 
 Islamska zajednica u Banjoj Luci suoÄ•ena je, posebno u  posljednih nekoliko dana, s uÄ•estalim vandalizmima u blizini
dÅ¾amija i  harema, izjavio je u razgovoru za Fenu predsjednik banjaluÄ•kog MedÅ¾lisa  Islamske zajednice Kasim
MujiÄ•iÄ‡.  
 Kasim MujiÄ•iÄ‡ (Foto: DW)  "Dobro bi bilo da se otkriju poÄ•inici vandalizama nad imovinom  Islamske zajednice u
Banjoj Luci, jer ti nemili dogaÄ‘aji unose  uznemirenost kod BoÅ¡njaka koji Å¾ive u ovom graduâ€œ, kaÅ¾e MujiÄ•iÄ‡ i 
podsjeÄ‡a da su samo u posljednjih desetak dana zabiljeÅ¾ana tri nemila  sluÄ•aja, ali kao i u sliÄ•nim situacijama do
sada - nisu pronaÄ‘eni  poÄ•inioci. 
 
 S groznim prizorom, naÅ¾alost, prva su se prije nekoliko dana suoÄ•ila  djeca pri dolasku u Sefer-begovu dÅ¾amiju u
Banjoj Luci gdje ih je  doÄ•ekala nabijena maÄ•ka na Å¡iljcima dÅ¾amijske ograde. 
 
 "Ta gnusna poruka moÅ¾e se protumaÄ•iti sa stotinu naÄ•ina. Najosjetljivije  za naÅ¡e dÅ¾ematlije je to Å¡to su taj
prizor prva ugledala djeca. Taj  sluÄ•aj ostavlja dojam uznemirenja i nelagodnosti Å¾ivota u ovom graduâ€œ,  ukazuje
MujiÄ•iÄ‡. 
 
 U druga dva sluÄ•aja mete vandala bili su haremi, pri Ä•emu su poruÅ¡ili i niÅ¡an star preko 300 godina. 
 
 ÄŒak postoje i oÄ•evidci ovog nedjela, koje su poÄ•inila trojica mladiÄ‡a.  GraÄ‘ani koji Å¾ive u blizini uspjeli su ih
sprijeÄ•iti u prvoj nakani, ali  su se oni vratili tokom noÄ‡i i zavrÅ¡ili vandalizam koji su naumili,  ogoreÄ•eno priÄ•a
MujiÄ•iÄ‡. 
 
 I u treÄ‡em sluÄ•aju na meti izgrednika bili su niÅ¡ani, a MujiÄ•iÄ‡ podsjeÄ‡a  da je o svemu obavijeÅ¡tena policija,
koja je izaÅ¡la na lice mjesta,  obavila uviÄ‘aj i na tome se sve zavrÅ¡ava. 
 
 "VeÄ‡ nekoliko godina mi se suoÄ•avamo s ovakvim situacijama, ali ova  uÄ•estalost, u svega deset dana, je
uznemirujuÄ‡a. Voljeli bi vidjeti  konkretne rezultate policije na otkrivanju poÄ•inilaca. MeÄ‘utim, obiÄ•no  ostaje situacija
da su to izvrÅ¡ili nepoznati poÄ•ioniciâ€œ, konstatira  predsjednik banjaluÄ•kog MedÅ¾lisa Islamske zajednice Kasim
MujiÄ•iÄ‡ u  razgovoru za Fenu. 
 
 OcjenjujuÄ‡i povratak BoÅ¡njaka u Banja Luku, on je naglasio da taj proces  ide dobro, ali da se ta populacija suoÄ•ava
sa teÅ¡kim Å¾ivotim uvjetima,  posebno s Ä•injenicom da nemaju posao. 
 
 "Njihov je Å¾ivot vrlo teÅ¾ak. Nema radnih mjesta i zapoÅ¡ljavanja. ObiÄ•no  su povratnici ti koji nisu u radnom
odnosu i nemaju nikakvih primanja.  Vjerujte, nekada se upitamo od Ä•ega te porodice Å¾iveâ€œ, kaÅ¾e MujiÄ•iÄ‡. 
 
 Jedan broj povratnika prima penziju, koje su opet male, a zanemarljiv  broj je onih koji nemaju osnovnih egzistencijalnih
problema. Uz to je i  pomoÄ‡ iz budÅ¾eta RS u posljednje dvije godine znaÄ•ajno smanjenja. 
 
 MujiÄ•iÄ‡ podsjeÄ‡a da su sredstva prije Å¡est godina za obnovu vjerskih objekata bila Ä•ak znatna i to od obje
entitetske vlade. 
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 "Nezadovoljni smo sadaÅ¡njim stanjem. Vlada RS je u ove zadnje dvije  godine uplatila svega 50.000 maraka, a prva
tranÅ¡a koju je uplatila  prije Å¡est godina bila je 500.000 maraka. ZnaÄ•i, u razmaku od tri  godine, s 500.000 taj iznos
je sveden na 50.000 maraka i upitno je da li  Ä‡e ijedna marka biti uplaÄ‡ena u ovoj godiniâ€œ, kazao je MujiÄ•iÄ‡ 
napominjuÄ‡i da su svjesni opÄ‡e teÅ¡ke situacije u zemlji i nedostatka  sredstava i za druge potrebe, ali da to ipak ne
bi trebalo da bude  opravdanje kada je u pitanju ova kategorija stanovniÅ¡tva. 
 
 Nedostatak novca odraÅ¾ava se i na obnovu u ratu poruÅ¡enih dÅ¾amija u Banjoj Luci. 
 Iako su zadovoljni projektima njihove odbnove, jer je kompletno zavrÅ¡eno  veÄ‡ njih devet od ukupno 16 poruÅ¡enih
tokom rata, pitanje je koliko Ä‡e  se moÄ‡i uraditi u ovoj godini. 
 
 Predsjednik MedÅ¾lisa Islamske zajednice Banja Luka podsjeÄ‡a da se joÅ¡  uvijek obnavlja Ferhadija, da su za ovu
godinu bili planirani znaÄ•ajni  radovi, ali ne vjeruju da Ä‡e se uspjeti realizirati ni dio od  oÄ•ekivanog. 
 
 "Do sada nije bilo finansijskih problema za radove na ovoj dÅ¾amiji, jer  su stizala sredstva, ali ove godine smo
dovedeni u situaciju da,  vjerujemo, neÄ‡emo ni iz daleka moÄ‡i ostvariti planiranoâ€œ, ukazuje  MujiÄ•iÄ‡. 
 
 Za joÅ¡ jednu znaÄ•ajnu banjaluÄ•ku dÅ¾amiju, Arnaudiju, joÅ¡ nisu sanirani  ni temelji. ZahvaljuÄ‡i donacijama iz
svijeta, prije svega iz Turske,  NjemaÄ•ke, Austrije, Velike Britanije i SAD-a, koje su obezbijedila  100.000 dolara,
uraÄ‘ena je ulazna kapija, ograda i dÅ¾amijska Ä•esma na  tom lokalitetu. 
 
 MeÄ‘utim, na tome se stalo, pa punih osam godina â€žmirujeâ€œ obnova te dÅ¾amije zbog nedostatka novca. 
 
 "JoÅ¡ neka prikupljena sredstva data su za izradu projeketne dokumetacije  i projekt obnove Arnaudije je gotov. Danas
bi mogli krenuti s radovima,  ali sredstava nedostajeâ€œ, kaÅ¾e MujiÄ•iÄ‡. 
 
 Osim stranih zemalja koje Å¾ele da pomognu izgradnju Ferhadije, on  napominje i da su znaÄ•ajne donacije i
BanjaluÄ•ana i drugih graÄ‘ana BiH,  koji iz svojih skromnih sredstava daju priloge za obnovu. 
 
 Stanje je â€œzamrznutoâ€• i u procesu povrata imovine BanjaluÄ•kom muftijstvu iako je obeÄ‡anja bilo. 
 
 "Stanje koje je bilo prije nekoliko godina i danas je isto. NiÅ¡ta od  onoga Å¡to smo mi traÅ¾ili da nam se vrati, kada je u
pitanju vakufska  imovina, nije uraÄ‘enoâ€œ, ukazuje MujiÄ•iÄ‡. 
 
 Dodatno ogorÄ•enje izazvao je i natpis na objektu nekadaÅ¡nje medrese,  koja do danas nije vraÄ‡ena banjaluÄ•kom
muftijstvu, a na kojem piÅ¡e  â€žProdaje seâ€œ. 
 
 "ObeÄ‡avano nam je da Ä‡e taj objekt biti vraÄ‡en, a sad Ä•ak i taj natpisâ€œ,  ogorÄ•en je MujiÄ•iÄ‡ istiÄ•uÄ‡i da su
stanjem po pitanju povrata imovine  toj vjerskoj zajednici apsolutno nezadovoljni. 
 
 "ÄŒesto se istiÄ•e da je povrat imovine izvrÅ¡en u oko 97 procenata, ali po  preostala tri, veoma znaÄ•ajna, niÅ¡ta se
ne rijeÅ¡avaâ€œ, rekao je  predsjednik banjaluÄ•kog MedÅ¾lisa Islamske zajednice u razgovoru za Fenu.   
 
 Izvor vijesti: FENA, Sarajevo-x.com
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